

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, April 25, 2014 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber, York Hall, Glendon. This meeting of Council was attended by the following members:

G. Bernardi
A. Clifford
C. Coates
G. Ewen
L. Hébert
V. Hildebrand
S. Kirschbaum
W. Maas (Chair/président)
K. McRoberts
G. Mianda

T. Moore
J M Montsion
M. Peguret
J. Rivest
I. Roberge
M. Roy
D. Savard
B. Singer
M. Horn

E. Ascencio
N. Chaloux
M. Felian
S. Hukil
A. Mehta
S. Vladusic
A. Walcott
D. Zaboli
H. Mamdouhi

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 25 avril 2014 à 13 h 30 dans la salle du sénat, pavillon York, Glendon. Les membres suivants étaient présents :

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:40 p.m.

The Chair welcomed all the members to this last regular meeting of Council and took the opportunity to thank the Principal for his leadership at Glendon during his three terms.

The following dates for the 2014-2015 academic year were **approved**:

September 19, 2014
October 17, 2014
November 14, 2014
December 5, 2014
January 23, 2015
February 13, 2015
March 20, 2015
April 24, 2015

2. Minutes of the previous meeting

▪ **March 28, 2014**

The minutes were **approved**.

1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 40.

Le président souhaite la bienvenue à tous les membres pour cette dernière séance du Conseil et profite de l'occasion pour remercier le principal de son leadership à Glendon lors de ses trois mandats.

Les dates suivantes pour l'année universitaire 2014-2015 sont présentées et **approuvées** :

19 septembre 2014
17 octobre 2014
14 novembre 2014
5 décembre 2014
23 janvier 2015
13 février 2015
20 mars 2015
24 avril 2015

2. Procès-verbal de la séance précédente

▪ **28 mars 2014**

Le procès-verbal est **approuvé**.

3. Matters arising from the minutes

There were no matters arising.

4. Inquiries and Communications

▪ Principal Remarks

The Principal opened his remarks by thanking Council for the opportunity to address the members and noted that he might still need their support for one special meeting in May or June to consider some of the forthcoming new programmes.

He talked about Glendon's achievements throughout the past decade and reminisced on the uniqueness of Glendon as well as the key areas of its growth and success. For him, Glendon is the most bilingual post-secondary institution in the country with the substantial increase in enrolments. He mentioned York University's commitment to strengthen Glendon as the Southern Ontario Centre for French-language post-secondary study and would be looking forward with keen interest to its future with the new incoming Principal.

The Principal also noted the following:

- Glendon has received \$2.5M out of the \$4M committed by the Ontario Government to start up the five new programmes in French.
- Partial Designation for Glendon ongoing.
- Possibility of Capital investment as a result of the Report from the Consultant in charge of the Physical analysis of Glendon which is due soon.

The Principal concluded by stating that Glendon should stay true to its mandate and he called upon Council's support to the new Principal.

3. Questions dérivant du procès-verbal

Il n'y en a aucune.

4. Communications et questions diverses

▪ Remarques du principal

Le principal commence ses remarques en remerciant le Conseil de lui offrir l'occasion de parler aux membres et note qu'il pourrait encore avoir besoin de leur soutien pour une séance spéciale en mai ou juin afin d'examiner certains des nouveaux programmes à venir.

Il note les accomplissements de Glendon tout au long de la dernière décennie et évoque le caractère unique de Glendon ainsi que les domaines clés de sa croissance et de son succès. Pour lui, Glendon est l'institution post-secondaire la plus bilingue du pays avec l'augmentation substantielle des effectifs. Il mentionne l'engagement de l'Université York à renforcer Glendon comme le Centre sud de l'Ontario pour les études postsecondaires de langue française et c'est avec un vif intérêt qu'il attend l'avenir avec le nouveau principal.

Le principal note aussi les points suivants :

- Glendon a reçu 2.5 millions de dollars sur les 4 millions engagés par le gouvernement de l'Ontario pour le lancement des cinq nouveaux programmes en français.
- La demande pour une « désignation partielle » de Glendon est en cours.
- La possibilité d'investissement en capital suite au rapport du consultant chargé de l'analyse physique de Glendon qui est prévue très prochainement.

Le principal conclut en déclarant que Glendon devrait rester fidèle à son mandat et il demande au Conseil de soutenir le nouveau principal.

Colin Coates asked colleagues to recognize Principal McRoberts' many contributions to Glendon over the fifteen years he served in that capacity. He has had the longest term as Principal in the history of Glendon, and he oversaw the transformation of the College with a significant turn-over of academic staff over the time period. With those hirings and the development of Glendon's School of Public and International Affairs and other graduate programmes, the College has entered a new chapter in its history. Acknowledging Principal McRoberts' seminal scholarly contributions to the study of Canada as well, C. Coates commented that future historians will point to his key role in the history of the College, in the same way that they recognise Principal Escott Reid's contributions in the 1960s.

Michiel Horn also acknowledged the Principal's contributions and thanked him for his service and dedication to Glendon.

5. Reports from Standing Committees

(a) Curriculum Committee

J. Rivest of the Curriculum Committee presented the submissions from the following Department and they were all **approved**: Drama Studies, Economics, French Studies, History, Psychology and Women Studies.

For **GL/WMST3562 3.00 Feminist Political Economy: Gender, Race, Class and the Politics of Everyday Life**, a request to have the course cross-listed with Political Science was also **approved**.

(b) Nominating Committee

▪ Slate of Candidates

J M Montsion presented the slate of candidates for the remaining seats on the

Colin Coates demande à ses collègues de reconnaître les nombreuses contributions du principal McRoberts à Glendon au cours des quinze années durant lesquelles il a occupé ce poste. Il a eu la plus longue durée en tant que principal dans l'histoire de Glendon, et il a supervisé la transformation du collège avec un renouvellement important du personnel académique au cours de la période. Avec ces embauches et la mise sur pied de l'École des affaires publiques et internationales de Glendon et d'autres programmes d'études supérieures, le collège a ouvert un nouveau chapitre de son histoire. Reconnaisant également les contributions érudites et originales du principal McRoberts à l'étude du Canada, C. Coates remarque que les futurs historiens reconnaîtront son rôle important dans l'histoire du collège, de la même façon qu'ils reconnaissent les contributions du principal Escott Reid dans les années soixante.

Michiel Horn reconnaît aussi les contributions du principal et le remercie pour son service et son dévouement à Glendon.

5. Rapports des comités permanents

(a) Comité des programmes

J. Rivest, du comité des programmes présente les soumissions des départements suivants et elles sont toutes **approuvées** : Études d'art dramatique, Économie, Études françaises, Histoire, Psychologie et Études des femmes.

Pour le cours **GL/WMST3562 3.00 Feminist Political Economy: Gender, Race, Class and the Politics of Everyday Life**, une demande pour le faire co-inscrire avec Science politique est **approuvée**.

(b) Comité des mises en candidature

▪ Liste des candidats

J M Montsion présente la liste des candidats pour les sièges restants sur les

2014-2015 Standing Committees of Council and Marc Lesage was acclaimed for the Policy, Planning and Nominating Committee.

Clark-Kazak was also acclaimed as Vice-Chair of Council for 2014-2015.

J M Montsion also informed Council of a forthcoming call for nominations for Glendon Senators, and urged members to nominate themselves or their colleagues.

- Motion – Committee Work – May-August

Following a brief discussion and an amendment to the text, the [motion](#) was **approved**.

- End of year report

J M Montsion presented the End of year report from the Nominating Committee for information.

(c) Policy and Committee

- End of year report

J M Montsion presented the End of year report from the Policy and Planning Committee for information.

6. New Business

S. Hukil, the Chair of the Student Caucus informed Council that for 2014-2015, the Chair will be Melissa Felian. She also noted that for the Special Committee on BA Matrix Assessment, A. Mehta and A. Walcott will be replaced by Melissa Felian and Ishan Riley.

7. Adjournment

The meeting was adjourned at 2:50 p.m.

comités permanents pour l'année 2014-2015 et Marc Lesage est élu pour le comité de direction, planification et des mises en candidature.

Clark-Kazak est aussi élue vice-présidente pour l'année 2014-2015.

J M Montsion informe aussi le conseil de la demande prochaine des mises en candidature pour les postes de sénateurs de Glendon et rappelle aux membres de se porter volontaire ou de proposer leurs collègues.

- Motion – Travaux des comités – mai-août

Suite à une brève discussion et un changement au texte, la [motion](#) est **approuvée**.

- Rapport de fin d'année

J M Montsion présente, pour information, le rapport de fin d'année du comité des mises en candidature.

(c) Comité de direction et planification

- Rapport de fin d'année

J M Montsion présente, pour information, le rapport de fin d'année du comité de direction et planification.

6. Affaires nouvelles

S. Hukil, la présidente du caucus étudiant informe le conseil que pour l'année 2014-2015, la présidente sera Melissa Felian. Elle note aussi que pour le comité spécial pour le « BA Matrix Assessment », A. Mehta et A. Walcott seront remplacées par Melissa Felian et Ishan Riley.

7. Levée de la séance

La séance est levée à 14 h 50.